
	  	  	  	  

Acta	  de	  l´Assemblea	  Anual	  Ordinària	  de	  Socis	  de	  la	  Junta	  de	  la	  SCD	  
	  

28	  de	  gener	  de	  2017	  
	  
Membres	  convocats:	  Tots	  els	  socis	  de	  la	  SCD.	  	  
Hora	  i	  lloc:	  	  11.00h,	  Auditori	  Palau	  de	  Congressos	  de	  Lleida.	  	  
	  
_______________________________________________________________________________________	  
	  
1. Aprovació	  de	  l´acta	  anterior.	  S´aprova	  per	  unanimitat,	  sense	  esmenes,	  l´acta	  de	  l´assemblea	  anual	  de	  

socis	  de	  l´any	  anterior,	  celebrada	  a	  Reus.	  
	  

2. Resum	   de	   la	   secretària	   de	   la	   SCD.	   	   La	   Dra.	   Ingrid	   Ordás	   exposa	   el	   resum	   de	   l´exercici	   anterior	  
corresponent	  a	  l´any	  2016.	  	  Durant	  l’any	  2016	  s’han	  donat	  d’alta	  45	  nous	  socis	  i	  s’han	  produït	  16	  baixes,	  
amb	  un	  número	  de	  socis	  a	  dia	  31	  de	  desembre	  de	  2016	  de	  539,	  catorze	  més	  que	  l’any	  2015.	  A	  l’igual	  
que	   en	   edicions	   anteriors,	   el	   Curs	   de	   Formació	   	   Continuada	   (octubre’15-‐juny’16)	   va	   constar	   de	   8	  
sessions	  sobre	  temes	  d´actualitat	  de	  la	  nostra	  especialitat.	  El	  Curs	  ha	  estat	  acreditat	  per	  part	  del	  Consell	  
Català	  de	  la	  Formació	  Continuada	  de	  les	  Professions	  Sanitàries	  amb	  3,4	  crèdits.	  Totes	  les	  sessions	  han	  
estat	  retransmeses	  per	  videoconferència	  a	   les	  filials	  de	  Manresa,	  Tarragona,	  Girona,	  Lleida	  i	  Reus.	  Pel	  
que	   fa	   a	   les	   beques,	   al	   2016	   es	   van	   atorgar	   un	   total	   de	   12	   beques	   el	   que	   suposa	   una	   despesa	   de	  
58.800€.	  Es	  van	  concedir	  3	  beques	  per	  estades	  a	  l’estranger	  (6.000€/beca),	  7	  per	  iniciació	  a	  la	  recerca	  
(2.400€/beca)	  i	  2	  beques	  d’intensificació	  (12.000€/beca).	  Es	  mencionen	  els	  quatre	  plans	  estratègics	  que	  
estan	   actius	   (càncer	   colorectal,	   hepatitis	   víriques,	   endoscòpia	   avançada	   i	   malaltia	   inflamatòria	  
intestinal)	   sense	   entrar	   en	   detalls	   donat	   que	   van	   ser	   presentats	   el	   dia	   anterior	   pels	   coordinadors	  
responsables.	  En	  relació	  al	  XXVIè	  congrés	  de	  la	  SCD,	  el	  número	  total	  d’inscrits	  ha	  estat	  de	  343.	  Es	  van	  
rebre	  un	   total	   de	  119	   resums	  dels	  quals	   115	   van	   ser	   acceptats	   (32	   comunicacions	  orals,	   83	  pòsters).	  
Enguany,	   i	  donat	  a	   l’èxit	  que	  va	   tenir	   l’any	  anterior	  es	  va	   fer	  una	  segona	  edició	  del	   taller	  videofòrum	  
d’endoscòpia	  i	  del	  curs	  en	  investigació	  bàsica	  i	  translacional	  en	  digestologia.	  Es	  fa	  menció	  també	  als	  dos	  
documents	  de	  posicionament	  presentats	  aquest	  any	  (malalties	  vasculars	  hepàtiques	  i	  actualització	  en	  el	  
tractament	   de	   la	   infecció	   per	   H	   pylori).	   Pel	   que	   fa	   al	   balanç	   econòmic	   del	   XXVIè	   Congrés,	   el	   total	  
d’ingressos	  ha	  estat	  de	  164.000€,	   amb	  unes	  despeses	  de	  121.000€	  el	   que	   suposa	  un	  benefici	   net	  de	  
43.000€	  (13.000€	  més	  de	  benefici	  respecte	  l’any	  anterior).	  	  
	  

3. Resum	  de	  l’estat	  de	  comptes	  de	  la	  SCD.	  El	  saldo	  inicial	  a	  dia	  1	  de	  gener	  de	  2016	  era	  de	  151.019,27€.	  
Durant	   2016	   es	   van	   ingressar	   34.520,71€	   (25.586,58€	   per	   beneficis	   del	   congrés,	   5.934,13€	  
corresponents	  a	   les	  quotes	  dels	  socis	   i	  3.000€	  que	  es	  van	  retornar	  des	  del	  pla	  estratègic	  d’hepatitis	  –
provisió	  que	  va	  fer	  la	  SCD	  al	  2015).	  Les	  despeses	  totals	  van	  ascendir	  a	  94.151,45€	  (secretaria	  tècnica	  de	  
la	  societat:	  4.655,00€;	  liquidació	  de	  beques	  73.200,00€;	  altres	  (telèfon,	  desplaçaments,	  impremta,	  etc.):	  
6.284,91€	  i	  10.011,54€	  corresponents	  a	  l’informe	  Unique	  (pla	  estratègic	  de	  CCR).	  El	  saldo	  final	  de	  la	  SCD	  
a	  dia	  31	  de	  desembre	  de	  2016	  va	  ser	  de	  91.388,53€.	  

	  
4. Informe	  de	  la	  Presidenta.	  La	  Dra.	  Maria	  Esteve	  presenta:	  	  

1)	   el	  Màster	   en	  malalties	   de	   l’Aparell	   Digestiu,	   programa	   de	   formació	   dirigit	   a	   tots	   els	   residents	   de	  
l’especialitat	  de	  Catalunya,	  que	  s’iniciarà	  en	  setembre	  de	  2017	  amb	  el	  suport	  de	  la	  UOC.	  Ens	  presenta	  el	  
programa	   i	   contingut	   del	   primer	   curs	   d’especialització	   (1r	   semestre	   2017-‐18).	   Per	   a	   aquest	   primer	  
semestre	   ja	   s’ha	   establert	   qui	   serà	   el	   professorat	   responsable	   de	   cada	   assignatura	   donat	   que	   no	   hi	  
havia	   temps	   de	   fer	   una	   convocatòria	   oberta.	   Per	   futures	   edicions	   s’obrirà	   una	   convocatòria	   pública	  
oficial	   per	   poder	   optar	   a	   professor	   responsable	   d’assignatura	   i	   professor	   col·∙laborador.	   Les	   bases	  
estaran	  disponibles	  a	  l’àrea	  privada	  de	  socis	  del	  web	  de	  la	  SCD.	  	  	  

	  



2)	   El	   posicionament	   de	   la	   SCD	   respecte	   de	   la	   proposta	   de	   la	   OMC	   i	   la	   SEPD	   sobre	   la	   “Validación	  
Periódica	   de	   la	   Colegiación	   y	   Recertificación	   (VPC-‐R)”	   dels	   especialistes	   en	   Aparell	   Digestiu	  
suposadament	  promoguda	  per	  la	  European	  Union	  of	  Medical	  Specialists	  (UEMS)	  a	  través	  d’un	  decret	  de	  
la	  Unió	  Europea	  de	  l’any	  2013.	  S’explica	  que,	  de	  moment,	  no	  hi	  ha	  cap	  obligatorietat	  de	  sotmetre’s	  a	  
una	  VPC-‐R	  i	  que	  en	  cas	  que	  en	  el	  futur	  hi	  sigui,	  la	  SCD	  juntament	  amb	  l’Acadèmia	  de	  Ciències	  Mèdiques	  
i	  el	  COMB	  podrien	  fer	  aquesta	  funció.	  	  
3)	   	   La	   relació	   amb	   societats	   científiques	   d’altres	   àmbits	   geogràfics	   que	   ha	   d’estar	   regida	   per	   la	  
independència	  d’actuació	  de	   la	  SCD	   i	   la	   llibertat	  d’establir	   relacions,	  no	  sotmesa	  a	  pressions,	  quan	  es	  
consideri	  oportú.	  	  
4)	   La	   relació	   amb	   l’administració	   per	   la	   planificació	   del	   nombre	   de	   residents	   i	   l’ordenació	   de	  
l’assistència	  (Plans	  Estratègics).	  	  

	  
5. Renovació	   	   reglamentària	  dels	  membres	  de	   la	   Junta	   i	  del	  Comitè	  Científic.	  Enguany	  es	   renoven	  dos	  

càrrecs	  de	  vocal	  de	  la	  junta	  directiva.	  Deixen	  el	  càrrec	  la	  Dra.	  Victoria	  Andreu	  i	  la	  Dra.	  Marta	  Piqueras.	  
En	  el	   seu	   lloc	  entren	   la	  Dra.	   Sabela	   Lens	  de	   l’Hospital	  Clínic	  de	  Barcelona	   i	   la	  Dra.	  Virginia	  Robles	  de	  
l’hospital	  de	  la	  Vall	  d’Hebrón.	  Pel	  que	  fa	  a	  la	  incorporació	  de	  residents	  vocals	  a	  la	  junta	  directiva	  s’han	  
rebut	  6	  candidatures	  per	  dos	  càrrecs.	  Els	  dos	  candidats	  més	  votats	  i	  que	  per	  tant	  entren	  amb	  dret	  a	  vot	  
a	  la	  junta	  directiva	  han	  estat	  el	  Dr.	  Francesc	  Bas	  de	  l’hospital	  de	  Bellvitge	  i	  el	  Dr.	  Carlos	  González	  
de	  l’hospital	  de	  Sant	  Pau.	  Respecte	  a	  la	  renovació	  de	  càrrecs	  del	  comitè	  científic	  es	  renova	  el	  
càrrec	  de	  l’àrea	  d’endoscòpia	  digestiva	  que	  fins	  ara	  ocupava	  el	  Dr.	  Joan	  Gornals	  pel	  Dr.	  Marco	  
Antonio	  Álvarez	   de	   l’hospital	   del	  Mar	   i	   el	   de	   l’àrea	  d’oncologia	   que	  ocupava	   la	  Dra.	   Virgínia	  
Piñol	  per	  la	  Dra.	  Maria	  Reig	  de	  l’hospital	  Clínic	  de	  Barcelona.	  	  
	  

6. Torn	  de	  preguntes,	  comentaris	  i	  suggeriments.	  El	  Dr.	  Xavier	  Torras	  proposa	  escurçar	  la	  durada	  del	  curs	  
precongrés	  en	  futures	  edicions	  per	  no	  acabar	  tant	  tard.	  En	  aquest	  sentit	   la	  Dra.	  Maria	  Esteve	  ressalta	  
que	  l’any	  vinent	  es	  disposarà	  de	  cronòmetres	  a	  la	  taula	  dels	  moderadors	  per	  evitar	  acumular	  retards	  en	  
les	  presentacions.	  La	  Dra.	  Yamile	  Zabana	  proposa	  fer	  més	  difusió	  entre	  els	  clínics	  del	  curs	  de	  bàsics	  en	  
recerca	   translacional	   per	   futures	   edicions.	   Es	   demana	   també	   de	   no	   retallar	   els	   diners	   destinats	   a	  
projectes	  de	  recerca	   i	   la	  Dra	  Esteve	  afirma	  que	  no	  només	  no	  hi	  ha	   intenció	  de	  fer-‐ho	  si	  no	  d’intentar	  
incrementar-‐los	  si	  és	  possible.	  	  

	  
	  
L´assemblea	  finalitza	  a	  les	  11:40	  hores.	  	  
	  
Signat,	  	  
Dra.	  Ingrid	  Ordás	  	  
Secretària	  de	  la	  SCD     

           
 
	  
	  
	  
	  
	  


